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Inleiding

Tijdens deze bijeenkomst presenteerde de gemeente het voorzieningenonderzoek in het CID. De eerste en tweede fase van 

het voorzieningenonderzoek wordt behandeld: welke voorzieningen zijn nodig en waar is plek voor deze voorzieningen? De 

stand van zaken, de economische behoefte en de plannen voor de komende 10 jaar zijn uitgelegd. Eerder ging de gemeente 

in gesprek over de uitkomsten van het voorzieningenonderzoek met de klankbordgroep van bewonersorganisaties in het CID 

en belanghebbenden op 7 maart 2022 en 23 november 2021.

Tijdens de presentatie is gevraagd naar de wensen en zorgen van deelnemers over 4 thema’s: algemeen, maatschappelijke 

voorzieningen, sport en spel en zorgvoorzieningen. 

Doel: informeren over hoe het gaat met het onderzoek en meningen verzamelen.



1. Algemeen

- Wordt de bestaande situatie meegenomen? Wat is de 

bestaande behoefte? Is er een overschot of een 

tekort? 

- Is de vraag vanuit het aanbod of puur vanuit de 

referentienormen bepaald? 

- Voor nice-to-haves (fijn om te hebben) is er geen 

referentienorm. Wie bepaalt wat nice-to-have is en wat 

niet? Is bijvoorbeeld raamprostitutie nice-to-have? 

- Onduidelijkheden over de kaarten. Wat staat vast en 

wat is een concept? Wat is een zoekgebied? De 

bestaande situatie heeft veel onjuistheden. 



2. Maatschappelijke voorzieningen 

- Het CID moet zijn eigen broek ophouden, zoals de 

wethouder zei in de Structuurvisie. Nu worden toch 

voorzieningen gepland in Bezuidenhout. 

- Tunnel van Laakhavens naar Schilderwijk is goed 

nieuws. 

- Geen functies ingetekend in The Grace. In het 

Schipperskwartier zit al geen basisschool. Waar gaan alle 

nieuwe kinderen naar school? 

- Kaartje bestaande musea is niet up-to-date. Het 

Ambachtsmuseum bestaat niet meer. Spinozahuis staat 

op nominatie om museum te worden. 

- Culturele instelling PIP heeft een mooi plan liggen voor 

de Sporendriehoek. 

- Popmuziek in het Noodministerie is top. 

- Wat zijn de afmetingen van een wijk of 

buurtbibliotheek? 

- Buurthuis gaat weg op Paviljoensgracht terwijl daar een 

groot percentage huur en sociale huur is.

- Laaktheater moet in Laak blijven, niet naar Laakhavens. 

Laaktheater is Laak! Huidige locatie is slechter bereikbaar 

door opgeheven tramhalte, dus theater moet naar een 

centrale plek. 

- Thuis- en flexibel werken neemt toe. Zorg voor ruimte 

waar mensen kunnen afspreken en bedrijven kunnen 

vergaderen. 

- Goede ideeën voor meer cultuur en vermaak in de stad. 

- Laaktheater naar het Stadsdeelkantoor Laak? Maar waar 

gaat Stadsdeelkantoor dan naartoe? 

- Inzetten op combineren van voorzieningen. 

- Clustering van buurthuizen is begrijpelijk, maar voor 

ouderen is het toch prettig als het in de buurt is. 

- De voorzieningen niet alleen focussen op studenten en 

jongeren. In Laak wonen bijvoorbeeld veel verschillende 

mensen. 



3. Sport en spel  

- Inzetten op sportvelden of zwembaden op daken? 

- Den Haag zit helemaal vol. Wateringse veld is te veel 

groen sportvelden geworden. Hoe ver moeten we hiermee 

gaan? 

- Zoekgebieden voor sportvelden hebben niks met het CID 

te maken. Moeten de sportvelden binnen het CID komen? 

- Huidige tekorten sportvelden worden niet meegerekend. 

- Hoe energiezuinig is een blaashal? Kan dat nog wel? 

- Klimmuur gaat weg als The Globe wordt gesloopt. Wordt 

deze meegenomen in nieuwe behoefte? 

- Kunnen we groen combineren met sportmogelijkheden? 

- Wat is er gepland voor speelvelden? Waar en hoeveel 

ingetekend? Veldjes voor verschillende 

leeftijdscategorieën? 

- Er zijn al genoeg sportscholen. Meer hoeft niet. Andere 

voorzieningen moeten de prioriteit krijgen.



4. Zorgvoorzieningen

- Bestaande situatie klopt niet. Kaart laat thuisadres van 

artsen en fysiotherapeuten zien in plaats van praktijken. 

- Zorg is een basisbehoefte. Waarom dit aan de markt 

overlaten? Marktwerking in de zorg is een utopie. 

- Er moet betaalbare werkruimte worden afgedwongen in 

de Plintenstrategie. In de plintenstrategie wordt niks 

juridisch afgedwongen. Er worden alleen instrumenten 

genoemd die je kunt gebruiken. 

- Ontwikkelaar wil bouwen, stel eisen. Niet in elk gebouw 

hoeft zorg te komen, maar er moeten wel voldoende 

zorgvoorzieningen zijn. 

- Actief grondbeleid voeren en gemeentelijk vastgoed 

verhuren aan eerstelijns zorg. Sociale huur vóór 

werkruimte. 

- In Bezuidenhout zitten 3.000 mensen zonder huisarts. Als 

je het aan projectontwikkelaars overlaat, wordt dat niet 

opgelost, want zij gaan altijd voor de hoogte prijs. 

- Zorgverzekeraars knellen praktijken af. 

- Tekort aan artsen en fysiotherapeuten, op veel plekken 

een patiëntenstop. Er werd geopperd voor een lobby om 

artsen naar Den Haag te halen. Hier is niks mee gedaan 

en nu is er een tekort. 

- Te veel snack restaurants rond HS-kwartier, hou ermee 

op! Meer gezond of vegan.



De belangrijkste aandachtspunten en conclusies

Aan het eind van de presentatie werden de belangrijkste conclusies met elkaar gedeeld. Volgens de deelnemers 

moet de focus van het voorzieningenonderzoek liggen op: 

1. De bestaande situatie wordt niet meegenomen. Er wordt geen rekening gehouden met huidige tekorten en 

overschotten. De bestaande situatie is niet goed ingetekend. 

2. Dwing ruimte voor maatschappelijke- en zorgvoorzieningen af. Er moet een fijnmazig netwerk van 

maatschappelijke voorzieningen komen. 

3. CID moet functies niet buiten de grenzen van het CID opzoeken. Wat kan worden toegekend aan het CID? 


